



Svenska Brukshundklubbens utskott för prov och tävling

Protokoll

8/2025

Datum: 2025-08-18
Tid: 19:00—20:30
Plats: Teamsmöte
Omfattning: § 56--71

Närvarande

Ange ev. § nedan

Samman kallande

Ann Carlson
Annica Johansson
Carina Norberg
Maria Johnsson-Thorén
Martha Landin
Ronnie Hansson
Silvana Fröjdendahl
Svante Friberg

Anmält förhinder:

Gunilla Pöchhacker

Från kansliet:

Camilla Hjort

Övriga deltagare:

Justerare:

Carina Norberg

Vid protokollet:

Camilla Hjort

§ 56 Mötets öppnande

Ann Carlson hälsade alla välkomna och förklarade mötet för öppnat.

§ 57 Val av justerare

Carina Norberg valdes att tillsammans med mötesordföranden justera dagens protokoll.

§ 58 Fastställande av dagordning

Utskottet beslutade att godkänna dagordningen.

§ 59 Föregående protokoll

Förelåg utskottsprotokoll nr 6 och ett per capsulam protokoll nr 7/2025.

Utskottet beslutade godkänna protokollet och lägga den till handlingarna.

§ 60 Beslut per capsulam

a. Dispensansökningar

Utskottet konfirmerade de ansökta dispenserna som inkommit under perioden 2025-04-15—2025-08-18 (Bilaga 1, ej här)

b. Ansökta avauktorisationer

Utskottet konstaterade att det inte fanns några ansökta avauktorisationer under perioden 2025-04-15—2025-08-18

c. Ändringar kring SM

Utskottet konfirmerade de ändringar kring SM som beslutats om via mail i protokoll nr 7/2025 gällande:

Antal figuranter till SM IGP

Domare till SM IGP

Ändring av domare till SM rallylydnad

Ändring av domare till SM bruks

§ 61 Rapporter från utskottsgrupp, förbundsstyrelsen och förbundskansli

a. UG bruks

Förelåg minnesanteckningar från möte nr 3 och 4/2025.

UG bruks rapporterade att de fortsatt är fokuserade på regelrevidering där remissvaren har inkommit från remissomgång nr 2. Mycket är ganska likt så som UG bruks har föreslagit. De har inplanerat fyra förberedande möten innan den beslutande konferensen i november.

b. UG lydnad

Förelåg inga minnesanteckningar.

UG lydnad rapporterade att de jobbar med regelrevideringen. Det har arrangerats SM och tyvärr låg VM lite för nära vårt SM, vilket avspeglades i sämre resultat än tidigare år.

Nu arbetar UG även med nästa års VM som kommer att arrangeras av oss i Sverige.

c. UG rallylydnad

Förelåg minnesanteckningar från möte 2020-06-19 och 2025-08-14.

UG rallylydnad rapporterade att det arrangerats både SM och lag SM. Nu är landslaget igång och tränar inför VM och NM. Sedan sliter UG:t med regelrevideringen. De har blivit kontaktade av SKK:s kontaktperson gällande regelrevideringen så lite oklarheter behöver redas ut.

d. UG IGP

Förelåg inga minnesanteckningar.

UG IGP rapporterade att de haft SM med 33 deltagare och VM kommer i september.

e. UG SAR

Förelåg inga minnesanteckningar.

UG SAR rapporterad att det skickar två deltagare till IRO VM. UG:t önskar också få veta hur en gren inom SAR, som finns officiellt inom övriga länder, ska kunna införas i Sverige.

Uppdrogs till UG att inkomma med information om denna gren till handläggaren som sedan kontaktar SKK i ärendet.

f. UG Drag

Fanns ingen deltagare med på mötet.

g. UG mondioring (MR)

Förelåg minnesanteckningar från möte nr 4/2025.

UG MR rapporterade att en domarutbildning pågår och de hoppas på två nya domare nästa år. Reglerna arbetas det med. UG:t har tagit ut lag till VM. SM är på gång och allt flyter på bra. UG:t rapporterade vidare att de alltid har svårt med att få svar från SKK gällande ansökan om utländska funktionärer, så UG:t har tagit kontakt med SKK gällande detta och inväntar svar.

h. UG Specialsök

Förelåg inga minnesanteckningar.

UG specialsök rapporterade att det inte blir något specialsök på SM bruks och mondioring 2025. UG:t har fortsatt kontakt med Norge om att få till specialsök som officiell tävlingsgren där. Remissrunda nr 2 har gått ut till alla distrikt och rasklubbar inom SBK.

i. Rapport från förbundsstyrelsen (FS)

Ann Carlson rapporterade att det varit förhållandevis lugnt för FS. Men nu drar allt i gång igen. Nya processen av budgetarbetet är utskickat till Utskottet. Rekryteringsprocess

pågår av två Teamledare och en ny generalsekreterare till kansliet.

j. Rapport från förbundskansliet

Handläggaren Camilla Hjort på förbundskansliet rapporterade att hon är tillbaka på heltid efter sin sjukskrivning och semester. Men det är mycket att ta igen, så det kommer att ta tid innan alla kan få svar på allt och vissa ärenden har högre prioritet än andra. Om man har något viktigt i UG:t som måste prioriteras är det bara att kontakta handläggaren.

§ 62 Resultat och måluppföljning

a. Ekonomi och budget

Fanns ekonomiskrapport till och med maj månad ut tillgänglig vid mötet. Det har också från förbundskansliets ekonomiavdelning skickats ut dokument gällande hur budgetprocessen ska gå till.

b. Uppföljning av mål och fokusområden

FS har på sitt möte 2025-03-08—09 beslutade att en ny förenklad mall för mål- och verksamhetsuppföljningen ska användas och att handläggarna på förbundskansliet i samråd med respektive utskotts sammankallande ska uppdatera måluppföljningsdokumentet med utskottens aktiviteter. Utskottens periodisering av budget är kopplat till redovisningen av utskottens aktiviteter. Utskotten bör på kommande utskottsmöten påbörja arbetet med den nya redovisningsmallen. FS uppdrog åt Camilla Rönqvist att skicka ut den nya mallen samt instruktionen. Vid mötet hade denna mall och instruktion inte inkommit till handläggarna ännu.

§ 63 Besluts- och uppföljningsärenden

a. Skrivelse Etisk policy

En skrivelse har inkommit där man vill att den etiska policyn ska förtydligas och ändras så att det endast ska vara ett förbud för domare att döma familjemedlem och egenägd hund. Man anser att i stället för att begränsa människor som vill ingå i SBK:s verksamheter så borde man välkomna dem. Man anser att det är ont om funktionärer och vi ska vara rädda om de vi har.

Utskottet har nyligen påbörjat ett arbete med en översyn av den etiska policyn.

b. SKK vill sänka det ekonomiska bidraget vid domarkonferenser

SKK har skickat en förfrågan till klubbar hur vi ställer oss till att bidragen för domarkonferenser sänks.

Utskottet beslutade att efterfråga en skrivelse från SKK gällande detta.

Med omedelbar justering.

c. Bildande av AG mästerskap

FS har gett utskottet för prov och tävling i uppdrag att bilda arbetsgruppen AG mästerskap som ska ligga under utskottet för prov och tävling. FS uppdrog vidare åt AG mästerskap via utskottet för prov och tävling att till FS-sammanträdet i januari 2026 inkomma med en implementeringsplan och förslag på uppdragsbeskrivning för arbetsgruppen.

Uppdrogs till alla UG:n att till nästa möte utse person som ska ingå i AG mästerskap där representation inom alla grenar ska finnas med.

§ 64 Inkomna skrivelser

Förelåg inkomna skrivelser enligt:

a. IRO NRO Info nr 4--7/2025

Förmedlad till sammankallande i UG SAR och handläggare på tjänstehundsavdelningen på förbundskansliet.

b. SKK/PTK beslut om SAR domare med internationell status

Förmedlad till sammankallande i UG SAR.

c. Inbjudan till FCI VM IGP 2025

Förmedlad till sammankallande i UG IGP.

d. Protokoll FCI Rally Obedience Commissions möte 2025-05-15

Förmedlad till sammankallande i UG rallylydnad.

e. Skrivelse Etisk policy

Behandlas på detta möte.

f. Inbjudan till Nordiska mästerskapet i rallylydnad 2025

Förmedlad till sammankallande i UG rallylydnad.

g. Inbjudan till Nordiska mästerskapet i lydnad 2025

Förmedlad till sammankallande i UG lydnad.

h. FS protokollsutdrag Representation vis SM och andra mästerskap 2025

Förmedlad till alla i Utskottet.

i. FS protokollsutdrag Bildande av AG mästerskap

Förmedlad till alla i Utskottet.

j. SKK/PTK beslut om Förtur egna medlemmar vid rallytävlingar

Förmedlad till sammankallande i UG rallylydnad.

§ 65 Utgående skrivelser**§ 66 Ärenden till förbundsstyrelsen**

§ 67 Övriga ärenden

a. Regelrevidering

UG bruks har bestämt datum för sina förmöten och sin beslutande regelkonferens.

UG specialsök har skickat ut remissrunda nr 2. Önskvärt vore att ha specialsökets beslutande regelkonferens i samband med bruksregelkonferensen.

UG rallylydnad har genomfört sina förmöten. Remissomgång nr 2 med aktörernas synpunkter på förslagen är genomförd. De har även bestämt datum för beslutande regelkonferens.

UG lydnad har också bestämt datum för sina möten.

b. Utskottsgrupperna vill ha access till hela Membersite

Utskottsgrupperna inom Utskott för prov och tävling behöver kunna se behörigheter för medlemmar som aspirerar på att bli tävlingsledare och domare etc. och efterfrågar tillgång till Membersite.

Ann Carlson meddelade att man i dagsläget inte kan få behörighet till Membersite.

Uppdrogs till Ann Carlson att forska vidare om detta kan bli möjligt i framtiden då det även skulle underlätta handläggares arbete.

c. Avelsutvärdering Bruks

Förfrågan om intresse finns för ett samarbete med utskottet för avel och hälsa kopplat till prov och tävling. Det är främst bruks och specialsöket som detta gäller.

Utskottet diskuterade detta och alla tar med sig förfrågan till sina grupper.

§ 68 Bordlagda ärenden och pågående uppdrag

a. Anmälningstid SM bruks & mondioring 2026

Bordlagt ärende sedan tidigare möten. Ett per capsulam beslut i ärendet kommer att tas fram.

b. Hantering av originaltext och överföring till MS Publisher

Ann Carlson har fått vetskap om att hanteringen av detta kommer att ske på annat sätt.

c. En central koordinator gällande SM 2026

Frågan kommer att finnas med i uppdragsbeskrivningen för AG mästerskap.

d. Munkorg vid SM-besiktning?

Frågan är skickad till SKK 2025-03-04 då UG bruks önskade svarar på om eventuellt användande av munkorg vid veterinärbesiktning på bruks-SM är tillåtet.

SKK/PTK har svarat UG bruks enligt nedan:

Nej, munkorg godkänns inte vid veterinärbesiktning.

Frågan om användning av munkorg vid veterinärbesiktning har tidigare behandlats av Prov- och tävlingskommittén. Relevant protokollsutdrag återges nedan:

"SKK/PtK nr 3/2016 2016-09-21

§ 121 Övriga frågor

b) Munkorg

Informerade sekreteraren att det emellanåt kommer frågor till kansliet om det är tillåtet att hund har munkorg vid veterinärbesiktning inför olika arrangemang. Det har även kommit signaler om att det kan förekomma att hund har munkorg i övrigt vid prov och tävling.

Betonar PtK att det inte är tillåtet att hund har munkorg vid veterinärbesiktning, vid de arrangemang där detta förekommer. Denna besiktning sker inte utifrån bakomliggande sjukdomsorsak, utan är en allmän besiktning av en förväntat frisk hund som ska delta i tävlingssammanhang. Det är arrangörens ansvar att informera veterinär och övrig personal inför besiktningen om detta.

Vidare betonar PtK att det inte är tillåtet att hund har munkorg annat än i de tävlingsmoment där hunden ska, eller det är tillåtet att ha munkorg, samt vid uppvärmning inför dessa moment."

Bestämmelsen ovan stöds även av skrivningen i Regler för bruksprov, 20. Förarens skyldigheter.

"[---] Hunden får alltid föras i ett ordinärt halsband, om hunden inte ska vara kopplad kan den även föras utan halsband. Eventuell övrig påbjuden eller tillåten utrustning framgår av regeltexten. Munkorg får endast användas där sådan föreskrivs."

Vidare framgår följande i SKKs Allmänna regler, 7. Doping och andra otillbörliga förhållanden

"[---] Den får inte heller vara påverkad på otillbörligt sätt, det vill säga den får inte vara utsatt för åtgärd som otillbörligt kan påverka utseende, prestation, reaktion eller yttring av skada eller sjukdom."

Utrustning såsom munkorg faller in under påverkad på otillbörligt sätt.

Ett förtydligande om munkorg på området för utställning, prov och tävling kommer att ingå i det förslag till Allmänna regler som skickas ut på remiss inför nästa regelrevidering.

e. Vad oacceptabelt beteende är?

Frågan skickades till SKK 2025-03-04 då UG bruks önskade förklaring på vad som anses vara ett oacceptabelt beteende. SKK/PTK har svarat UG bruks enligt nedan:

Det finns ingen entydig definition av vad som utgör oacceptabelt beteende, utöver det som

anges i SKKs Allmänna regler. Det är dock ett område där SKK ser behov av ökad tydlighet. Målsättningen är att till år 2027 arbeta fram ett stödmaterial i form av diskussions- och utbildningsunderlag som kan användas av klubbar, arrangörer och funktionärer. Tills vidare är det viktigt att ansvariga funktionärer, arrangörer och klubbar har en öppen dialog kring ämnet och tillsammans gör en samlad bedömning i de fall frågan kommer upp.

f. Uppdatering av Historiska rummet

Uppdrogs vid förra mötet till Ann Carlson att ta med detta till FS och att fråga Staffan Thorman om vad tanken är med Historiska rummet. Fanns inget nytt kring detta.

§ 69 Omedelbar kommunikering av fastställda beslut

§ 63 b. SKK vill sänka det ekonomiska bidraget vid domarkonferenser

§ 70 Nästa möte

Utskottet konstaterade att nästa möte blir **den 15 september kl. 19:00 i Teams.**

§ 71 Mötets avslutande

Ann Carlson tackade de närvarande för mötet och förklara mötet avslutat.

Justerare

Ann Carlson
Mötesordförande

Justerare

Carina Norberg

Vid protokollet

Camilla Hjort

Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats på mötet. Beslut som fattats kan dock bli föremål för ändring av Svenska Brukshundklubben förbundsstyrelse (FS).

